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Concept verslag vergadering Algemeen Bestuur Veiligheidsregio Noord- en Oost-Gelderland  
d.d. 9 december 2021, online via MS Teams 
 
Aanwezig: dhr. A.J.M. Heerts (voorzitter), dhr. J. Bengevoord, mw. M. Besselink, dhr. M. Boumans, 
mw. A.H. Bronsvoort, mw. Th.A.J. Burmanje, dhr. O.E.T. van Dijk, dhr. S.W. van ’t Erve, mw. T. 
Haseloop, dhr. A. van Hedel, mw. R. Helmer, dhr. T.C.M. Horn, dhr. H.A. Lambooij, dhr. J.H.A. van 
Oostrum, dhr. J.N. Rozendaal, mw. M. Sanderse, dhr. H.J. van Schaik, dhr. A. Stapelkamp, mw. A. 
Vermeulen, dhr. H.H. de Vries, dhr. B. van de Weerd, dhr. J.W. Wiggers 
 
dhr. D.G.L. Kransen (directeur VNOG), mw. J. Baardman (DPG), mw. J. Rooijers (districtschef PNOG), 
mw. C. Kats (coördinerend functionaris gemeenten), dhr. F. Terpstra (Defensie), dhr. F. Starke 
(bestuursadviseur VNOG), dhr. J. Wesselink (hoofd risico- en crisisbeheersing VNOG), mw. L Segers 
(managementsecretaris VNOG), mw. H. Otten (communicatieadviseur), dhr. M. Rademaker (hoofd 
bedrijfsvoering VNOG), dhr. O. Strotmann (hoofd brandweerzorg VNOG), mw. W. Kleiboer (provincie 
Gelderland) 
  
Afwezig: mw. M. Ornstein (waterschap Vallei en Veluwe) 
 
Notulist: mw. N. Knapen 
 
 
 
1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom.  
 
TER VASTSTELLING 
 
2. Concept verslag en besluitenlijst 28 oktober 2021 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld, met dank aan de samensteller. 
 
Concept vertrouwelijk verslag en besluitenlijst 28 oktober 2021 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld, met dank aan de samensteller.  
 
3. Ingekomen stukken en mededelingen 
Er zijn geen opmerkingen.  
 
HAMERSTUKKEN 
 
4. Diverse begrotingswijzigingen 
De vergadering besluit conform voorstel.   
 
5. Programmarapportage Zelfredzaam en Risicobewust 
De heer Van Schaik merkt op blij te zijn met de stappen die zijn gezet. De gemeente Harderwijk ziet 
het niet als een evaluatie maar als een tussenrapportage.  
 
Mevrouw Bronsvoort geeft aan dat er een mooi stuk ligt van alles wat op het gebied van zelfredzaam 
en risicobewust gebeurt. Harderwijk is de eerste gemeente geweest en daar wordt in goed overleg 
met de gemeente uitvoering aan gegeven. Alle gemeenten komen aan de beurt.  
 
De vergadering neemt kennis van deze rapportage. 
De voorzitter roept op dit onderwerp goed en breed weg te zetten.  
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TER BESPREKING EN VASTSTELLING 
 
6. Incidentele middelen voertuigvervanging 
De vergadering besluit conform voorstel.  
 
7. Oprichting stichting risicobeheer 
De vergadering besluit conform voorstel.  
 
8. Wijziging gemeenschappelijke regeling VNOG 
De heer Van Schaik merkt op dat de raad wensen en bedenkingen moet kunnen uiten. Hoe worden 
die nog verwerkt in het besluit wat nu voorligt?  
 
Mevrouw Helmer sluit hierbij aan. Het zou prettig zijn een soort overzicht te hebben met wat er op 
komst is, mede in het kader van grip op de gemeenschappelijke regelingen.  
 
De heer Stapelkamp vindt het van belang dat de procedurele kant goed wordt neergezet. De raden 
zijn vol gepland en er zijn verkiezingen op komst.  
 
De heer Van ’t Erve wijst erop dat in een eerder stadium besproken is dat het aangaan van zo’n 
privaatrechtelijke stichting opgenomen zou kunnen worden in de GR. Op reflectie vanuit alle 
gemeenten is toen gesteld dat niet te doen. M.b.t. het oprichten van deze stichting kan een 
pragmatische afspraak gemaakt worden dat alle raden de tijd krijgen om wensen en bedenkingen 
aan te geven waarna de balans kan worden opgemaakt.  
De heer Van Oostrum sluit hier bij aan.   
 
De heer Starke merkt op dat rekening wordt gehouden met de bestuurlijke planning. In de AB-
vergadering van 24 maart 2022 is het de bedoeling de balans op te maken. Lukt dit niet dan schuift 
dit door naar 23 juni 2022. Bij een positief besluit sluit de VNOG dan wat later aan bij de stichting dan 
andere  regio’s. 
 
Mevrouw Kats heeft met de griffier van Apeldoorn gesproken. Afgesproken is dat het goed is dat de 
griffiers – in dit geval van de CleanTech-regio – nu ook daadwerkelijk een verdeling gaan maken 
welke griffier welke GR als accounthouder heeft. De griffier van Apeldoorn heeft aangeboden een 
voorstel bij zijn collega’s te doen om accounthouder van de Veiligheidsregio te worden. Als dat rond 
is gaat mevrouw Kats met hem bespreken hoe al stappen kunnen worden gemaakt in het kader van 
de VNOG.  
 
De heer Wiggers zou er geen bezwaar tegen hebben om dit nog onder de oude raad te laten 
meelopen. 
 
De heer Starke geeft aan dat de werkdruk voor de raden een belangrijke overweging is geweest om 
nu twee samenwerkingsverbanden op te nemen in de GR. De meest belangrijke toets  is het 
uitvragen van wensen en bedenkingen en hoe daar mee om te gaan. De GR is faciliterend en de 
daadwerkelijk inhoudelijke toets volgt bij de besluitvorming in 2022.   
 
Met inachtneming van de gemaakte opmerkingen besluit de vergadering conform voorstel.  
 
9. Visie op duurzaamheid VNOG 
De heer Van Schaik licht toe dat het hier gaat om de vertaling van wet- en regelgeving naar de VNOG. 
Het DB heeft hier uitgebreid bij stilgestaan. Er ligt een dilemma dat gemeenten ambitie willen tonen 
op het gebied van duurzaamheid, waarbij voor de VNOG het uitgangspunt sober en doelmatig is 
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tegen zo laag mogelijke kosten. In de Kadernota is een extra passage over duurzaamheid opgenomen 
onder autonome ontwikkelingen.   
 
De heer De Vries pleit ervoor om als overheidsorgaan meer ambitie te tonen op het gebied van 
duurzaamheid. Zet er steviger op in om ook als VNOG de slag te maken.  
 
Mevrouw Bronsvoort heeft een procesopmerking m.b.t. het vervolg. Er zijn goede ervaringen 
opgedaan in de samenwerking VNOG met gemeenten als het gaat over de repressieve huisvesting. 
Wellicht is dit een goede manier om gemeenten en VNOG op dit punt bij elkaar te brengen.  
 
De heer Stapelkamp merkt op dat het lastig is omdat niet alles te overzien is. Als het gaat om lange 
termijninvesteringen als gebouwenbeheer is wellicht meer mogelijk.  
 
Mevrouw Besselink snapt de discussie en het dilemma, maar is het eens dat een beetje meer ambitie 
mogelijk zou moeten zijn. Ga de uitdaging aan om het toch nog een verdiepingsslag te geven. 
 
De heer Rozendaal stelt voor een plus- en een extra plus-scenario te ontwikkelen in het kader van de 
nieuwe raden om dan nog eens het gesprek te voeren over duurzaamheid.  
 
De heer Horn vindt dat het een stapje ambitieuzer mag, maar vraagt ook om bestuurlijke 
rationaliteit. Neem de slimme dingen mee, maar blijf rationeel.  
 
De heer Boumans merkt op dat er nu een beperkte ambitie is. Als men dat collectief anders wil dan 
kan dat niet gefinancierd worden uit de lopende middelen. Dat zou dan voorgelegd moeten worden 
aan de gemeenteraden. Het is weinig zinvol om initiatieven uit te zoeken zonder te weten of daar 
breed draagvlak voor is.  
 
De heer Van Oostrum sluit hierbij aan. Wees voorzichtig met het uitspreken van ambities zonder dat 
duidelijk is waar de rekening uiteindelijk terechtkomt.  
 
De heer Van Schaik herkent het dilemma. Het is een goede suggestie om de nieuwe bestuursperiode 
met de nieuwe raden af te wachten. Het basisstuk kan vandaag vastgesteld worden. Tegelijkertijd 
kan het komende jaar nagedacht worden over hoe de vertaalslag gemaakt kan worden naar een toch 
wat duurzamere VNOG inclusief de discussie met de raden en financiële consequenties.  
 
De heer Kransen stelt voor om een inschatting te maken van wat de transitie de komende jaren 
mogelijk kan gaan kosten. Een deel van de kosten zou vast in beeld gebracht kunnen worden, zodat 
trapsgewijs keuzes kunnen worden voorgesteld. Een deel – bijvoorbeeld de huisvesting – valt geheel 
onder de verantwoordelijkheid van de gemeenten.  
 
Met inachtneming van de gemaakte opmerkingen besluit de vergadering conform voorstel.  
 
10. Opdracht nieuwe prestatiekaart 
De heer Rozendaal deelt mee dat de input uit de bestuurlijke tweedaagse hierin verwerkt is. De 
ambitie is om de prestatiekaart in de toekomst te koppelen aan de reguliere P&C rapportages en 
daarin indicatoren te vermelden die aansluiten bij waar behoefte aan is. Er wordt zoveel mogelijk 
aangesloten bij wat landelijk ontwikkeld wordt, maar er is nog geen landelijke set ontwikkeld.  
 
De heer Van ’t Erve informeert of het voor gemeenten mogelijk blijft om lokale prestatiekaarten op 
te vragen? De heer Rozendaal antwoordt dat het de bedoeling is in te kunnen zoomen tot op 
gemeenteniveau.  
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De vergadering besluit conform voorstel.  
 
11. Kadernota 2023-2026 
De heer Van Schaik licht toe dat het om de financieel technische uitgangspunten gaat voor de 
begroting 2023. Er is geen sprake van nieuw beleid. E.e.a. is wat strakker ingericht en de loon- en 
prijsindex is toegepast. 
 
De heer Van de Weerd constateert dat dit geformuleerd is conform de afspraken. Er wordt met enige 
zorg naar de cijfers gekeken. Gevraagd wordt om bij de verdere doorvertaling naar de begroting hier 
zorgvuldig mee om te gaan zodat de stijging zoveel mogelijk beperkt wordt. 
De heer Van Schaik antwoordt dat dit samenhangt met de gezamenlijke ambities. Dit stuk gaat uit 
van de vertaling van de Toekomstvisie.  
 
(Mevrouw Haseloop verlaat de vergadering).  
 
Mevrouw Helmer merkt op dat dit ter kennisname gaat naar de raden. Zij ziet hier een discrepantie 
met de wens om meer grip te krijgen op de GR’en.   
 
De voorzitter stelt voor om ook bij terugkoppeling vanuit dit AB het eerder opgestelde overzicht mee 
te nemen m.b.t. de wettelijke formele rol en bevoegdheden van de raden.  
 
De heer Kransen voegt toe dat na de verkiezingen opnieuw een ronde wordt gemaakt langs alle 
gemeenteraden. Aan de raden wordt uitgelegd wat hun rol is, hoe de verschillende documenten zich 
tot elkaar verhouden, wat de doelstellingen zijn en binnen welk kader de raadsleden voldoende 
informatie en context krijgen.  
 
Mevrouw Helmer steunt de voorzitter in het pleidooi om een overzichtelijke tekst toe te voegen over 
de heldere rolverdeling.  
 
De heer Starke denkt dat het A4’tje inderdaad meegaat als een goede basis. Er wordt gewerkt aan 
een programma m.b.t. de kennismaking met de nieuwe raden. Griffiers geven aan dat zij werken aan 
onderdelen voor hun raden zoals een gemeenschappelijke regeling. Mevrouw Otten voegt toe dat 
het iets actiefs zal gaan worden.  
 
De vergadering besluit conform voorstel.  
 
12. Uniforme functionaliteit kazernes  
De heer Van Schaik merkt op dat uit de nulmetingen en de RIE is gebleken dat diverse kazernes niet 
voldoen aan de vereisten. Uitgangspunt is dit binnen drie jaar – per 1 januari 2025 – op orde te 
brengen. Kanttekening daarbij is dat wanneer panden gesloopt dan wel grondig gerenoveerd gaan 
worden daar oog voor moet zijn. Dit stuk geeft een helder overzicht van wat nodig is en het gevoel is 
dat elke gemeente goed aangehaakt is geweest in dit proces. 
 
Mevrouw Bessellink vindt het een helder en overzichtelijk stuk. Arbo-technisch is alles volledig 
akkoord. Er worden echter geen eigen wasplaatsen aangelegd want er is een wasgelegenheid vlakbij 
het tankstation.  
 
De heer Van Oostrum merkt op dat de gemeente als gevolg van de agendapunten 12 en 13 een 
bedrag van € 226.000 moet investeren in de maatregelen. De € 61.000 voor Arbo is akkoord want dat 
moet gebeuren. De € 165.000 voor vier wasplaatsen voor voertuigen en een fietsenstalling is niet 
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akkoord want daarvoor zijn voldoende voorzieningen in de buurt beschikbaar. Dit is jammer van de 
investering en in het kader van duurzaamheid niet uit te leggen. Er is geen discussie over wat 
wettelijk moet, maar er is geen instemming voor beslispunt 1.  
 
De heer Lambooij geeft aan dat dit gaat over privaatrechtelijke rechtshandelingen m.b.t. het eigen 
gebouw. Arbo-maatregelen moeten gebeuren, maar voor het overige is het belangrijk het verstand 
te gebruiken. 
 
Mevrouw Helmer is blij dat helder in het stuk staat dat Voorst aan de lat staat voor twee nieuwe 
kazernes. Ambitie is prima, maar het is niet realistisch dat dit uiterlijk 1 januari 2025 gerealiseerd zou 
moeten zijn.   
 
De heer Stapelkamp is het eens met eerdere opmerkingen over voorzieningen als een aparte 
wasstraat. Dinxperlo zit in de onderzoeksfase of er al dan net nieuw gebouwd gaat worden samen 
met Duitsland. Bij een aantal posten staan opmerkingen over duurzaamheid. Neem dit soort 
aspecten mee in het ambtelijk overleg met de gemeenten.  
 
De heer Van ’t Erve is blij dat in deze regionalisering de demarcatie wordt geregeld. Er wordt een 
nieuwe brandweerpost in Almen gebouwd en daar komt deze rekening bovenop. Het voorbehoud 
wordt gemaakt dat de gemeenteraad het budgetrecht heeft. Alles wat Arbo is staat buiten kijf; dat 
moet z.s.m. gebeuren, maar graag pragmatische afwegingsruimte. Sober en doelmatig is nog steeds 
het uitgangspunt.  
 
Mevrouw Burmanje is het eens met veel wat gezegd is. Er is gewacht met het verduurzamen van 
kazernes tot duidelijk was wat er zou gebeuren. Dat wordt nu opgepakt. De kazerne wordt ook 
gebruikt door een team wijkzorg dus daar moeten goede afspraken over gemaakt worden. 
 
De heer Kransen stelt voor om in overleg met elkaar rationeel te kijken naar welke voorzieningen er 
zijn. Per gemeente kunnen daar afspraken over gemaakt worden. Het spreekt voor zich dat voldaan 
wordt aan de Arbo en de wet- en regelgeving. Al het andere gaat  in overleg met de gemeenten.   
 
Mevrouw Bronsvoort merkt op dat men hier al vanaf 2014 mee bezig is. Hier is goed over gesproken 
tussen VNOG en gemeenten. Dat lijkt toch niet helemaal het geval geweest  te zijn; hoe is de 
uiteindelijke lijst tot stand gekomen?  
 
De heer Horn vindt het belangrijk ook dit besluit te rationaliseren. De laatste tijd is een aantal 
inbraken geweest in kazernes; graag aandacht hiervoor. 
 
De heer Van de Weerd heeft een procesvoorstel om het stuk aan te passen op de functionaliteit. Hoe 
dit dan gebeurt kan lokaal bepaald worden.  
 
De heer Van Oostrum is het eens met de heer Van de Weerd en probeer te voorkomen dat deze lijst 
een eigen leven gaat leiden.  
 
De heer Van Hedel vindt de demarcatie complex maar een logisch gevolg van alle ontwikkelingen op 
veiligheidsgebied. Het is goed hier nuchter en pragmatisch mee om te gaan. Er is een mede-
verantwoordelijkheid voor colleges en raden voor wat betreft de financiële consequenties.  
 
De heer Kransen antwoordt dat wat Arbo-verplicht is gedaan zal worden. Voor het overige wordt met 
de gemeenten gekeken wat wel of niet nodig is en op welke manier dat te organiseren c.q. te regelen 
is. M.b.t. de inbraakveiligheid: Er zijn inbraken geweest  in drie kazernes: Ugchelen, Epe en Vorden. 
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Dat lijkt een gecoördineerde actie te zijn geweest. Er is camerabewaking en er wordt een aantal 
veiligheidsmaatregelen genomen in overleg met de posten om herhaling te voorkomen.  
 
De heer Van Schaik geeft aan dat in het demarcatiestuk bij agendapunt 13 nadrukkelijk is 
aangegeven dat wanneer de kazerne niet wordt gebruikt voor VNOG-doeleinden deze gebruikt kan 
worden door de gemeenten, dus ook door een wijkteam. 
De datum van 1 januari 2025 is het uitgangspunt. Als er nieuwbouwplannen zijn, dan wordt met de 
gemeente bekeken wat wel of niet te doen om desinvesteringen te voorkomen. 
Voorgesteld wordt om bij het stuk onder de tabel een voetnoot op te nemen met de volgende tekst: 
“Mochten er faciliteiten in de nabijheid van de kazerne aanwezig zijn dan kunnen voorgestelde 
maatregelen mogelijk achterwege blijven”.  
 
De heer Van Oostrum kan zich vinden in de lijn die de heer Van Schaik voorstelt. 
 
Er is een korte schorsing. 
Na hervatting van de vergadering herhaalt de heer Van Schaik de voorgestelde formulering van de 
voetnoot.  
 
Met inachtneming van de tekstuele aanpassing besluit de vergadering conform voorstel. 
 
13. Demarcatie taken en kosten kazernes 
De heer Van Schaik licht toe dat dit stuk vanuit het Financieel ambtenarenoverleg en de commissie 
Middelen breed wordt ondersteund omdat er uiteindelijk een heldere taakverdeling is tussen wat de 
gemeente doet en wat de VNOG doet. Wanneer de VNOG geen gebruik maakt van de kazerne kan de 
gemeente zelf gebruik maken van de kazerne. Dit is nu helder verwoord in het stuk. Het stuk gaat 
straks naar alle 22 colleges om individueel in te stemmen met deze nieuwe afspraken en deze 
werkwijze. Complimenten aan de organisatie en ook aan de mensen van de gemeenten die hieraan 
gewerkt hebben.  
 
De heer Stapelkamp krijgt vanuit de gemeente mee dat de bedragen behoorlijk hoger uitvallen. Zijn 
de bedragen lean en mean, noodzakelijk maar doelmatig?  
De heer Van Schaik antwoordt dat het om normbedragen gaat die landelijk gelden. Als het 
goedkoper kan, dan wordt het ook goedkoper.  
 
De heer Lambooij dankt voor de toezegging dat gemeenten kazernes kunnen blijven gebruiken. Hij 
stemt in met dit voorstel uit solidariteitsoverwegingen.  
 
De heer Kransen meldt dat Apeldoorn een andere constructie kent als het gaat om het vastgoed en 
de huisvesting. De afgelopen twee weken is in nauw overleg met de wethouder en de portefeuille-
houder de koers bepaald.  
De heer Van Schaik voegt toe dat na overleg ook de gemeente Apeldoorn kan instemmen met wat nu 
voorgelegd wordt. In de uitwerking wordt rekening gehouden met de bijzondere constructie die 
Apeldoorn heeft met het vastgoedbedrijf. Toegezegd is dat goed vast te leggen.  
 
De vergadering besluit unaniem conform voorstel.  
 
14. Heroriëntatie vertegenwoordiging PRT 
Mevrouw Bronsvoort leidt dit onderwerp in. Bij de vluchtelingencrisis van 2015/2016 kwam er de 
opdracht aan de veiligheidsregio’s om de crisisnoodopvang te coördineren. Er is toen een 
bestuurlijke afstemmingstafel vluchtelingen georganiseerd waar mevrouw Bronsvoort voorzitter van 
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is geworden; de burgemeesters met een AZC in hun gemeente nemen deel aan deze 
afstemmingstafel. Het hele speelveld m.b.t. het overleggen over vluchtelingen is ingewikkeld.  
In de brief wordt het voorstel gedaan aan de Commissaris van de Koning dat er een bredere 
vertegenwoordiging aan tafel komt, mede in het kader van de flexibiliseringsagenda. Het principiële 
aspect zit met name in een andere afvaardiging.  
 
De vergadering stemt unaniem in met de verzending van de brief.   
 
TER BESPREKING 
 
15. Presentatie stand van zaken vrijwilligheid bij de brandweer 
De heer Strotmann verzorgt een presentatie over het onderwerp “Traject Toekomstbestendig 
Brandweerstelsel (Taakdifferentiatie)”. Dit krijgt een vervolg en het gaat veel impact hebben voor 
Brandweer Nederland.  
 
De heer Van ’t Erve vindt het belangrijk in gesprek te blijven met de posten en vrijwilligers. Is daar 
aandacht voor? De heer Strotmann antwoordt dat hier veel aandacht voor is en er is goede 
communicatie met de vrijwilligers. Volgende week is er een specifiek webinar voor iedereen en dus 
ook voor de vrijwilligers. Het standpunt wordt aangegeven, maar dit is onderdeel van het groter 
geheel. De besluitvorming vindt elders plaats.  
 
16. Rondvraag 
Mevrouw Baardman meldt dat de GGD druk bezig is met boosteren. Het loopt op schema.  
 
17. Sluiting   
De voorzitter sluit de vergadering, met dank aan allen.  
 
 
Aldus vastgesteld in de vergadering van het Algemeen Bestuur Veiligheidsregio Noord- en Oost-
Gelderland op 24 maart 2022.   
 
 
 
drs. D.G.L. Kransen      dhr. A.J.M. Heerts 
secretaris       voorzitter 
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Lijst van openbare besluiten van de vergadering van het algemeen bestuur Veiligheidsregio Noord- 
en Oost-Gelderland te Apeldoorn 
 
Vergadering: 9 december 2021 
 
 
 
1. Opening 
- 
 
2. Concept verslag en besluitenlijst 28 oktober 2021 
Het algemeen bestuur stelt het verslag en de openbare besluitenlijst vast. 
 
Concept vertrouwelijk verslag en besluitenlijst 28 oktober 2021 
Het algemeen bestuur stelt het vertrouwelijk verslag en de vertrouwelijke besluitenlijst vast. 
 
3. Ingekomen stukken en mededelingen 
Het algemeen bestuur neemt kennis van de schriftelijke mededelingen en ingekomen stukken.  
 
4. Diverse begrotingswijzigingen 
Het algemeen bestuur besluit: 
1. De begrotingswijziging 2021-10 “Diverse begrotingswijzigingen 2021” vast te stellen. 
2. De begrotingswijziging 2022-1 “Diverse begrotingswijzigingen voor 2022” vast te stellen. 
 
5.  Programmarapportage Zelfredzaam en Risicobewust  
Het algemeen bestuur neemt kennis van de programmarapportage Zelfredzaam en Risicobewust. 
 
6. Incidentele middelen en voertuigvervanging 
Het algemeen bestuur besluit: 
1. Het toegekende krediet voor de aanschaf van vier overbruggingsvoertuigen (€ 200.000) en 

bepakking/inrichting van deze vier voertuigen (€ 50.000) definitief goed te keuren.  
2. Voor de tijdelijke extra capaciteit Materieel & Logistiek in 2022 en 2023 in totaal € 200.000 

beschikbaar te stellen (ieder jaar € 100.000), voor zover mogelijk te dekken uit de exploitatie van 
het programma Brandweerzorg, indien nodig aangevuld door een onttrekking aan de 
Bedrijfsvoeringsreserve. 

3. In te stemmen met de begrotingswijziging 2021-11.  
 
7. Oprichting stichting risicobeheer 
Het algemeen bestuur besluit: 
1. Het voornemen uit te spreken om te besluiten tot oprichting van en deelname aan de stichting 

risicobeheer veiligheidsregio’s, die de veiligheidsregio Noord- en Oost-Gelderland op het thema 
risicobeheer rondom ongevallen en schade adviseert en voor de veiligheidsregio’s 
(ongevallen)verzekeringen inkoopt; 

2. Voorafgaand aan het besluit tot oprichting van de stichting risicobeheer veiligheidsregio’s de 
gemeenteraden te verzoeken hun wensen en bedenkingen te uiten, gelet op artikel 31a tweede 
lid van de  Wet gemeenschappelijke regelingen en hen daartoe het bijgaande ontwerpbesluit toe 
te zenden. 
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8. Wijziging gemeenschappelijke regeling VNOG 
Het algemeen bestuur besluit: 
1. De colleges van de deelnemende gemeenten voor te stellen de Gemeenschappelijke regeling 

Veiligheidsregio Noord- en Oost-Gelderland 2010, en de daarbij behorende Toelichting, met 
toestemming van de respectievelijke raden, met het oog op de voorgenomen oprichting van en 
deelname aan de stichting risicobeheer veiligheidsregio’s en de voorziene oprichting van en 
deelname aan de stichting waarborgfonds veiligheidsregio’s door middel van de Derde wijziging 
te wijzigen als volgt: 

a.  artikel 5a op te nemen, waarin opgenomen het derde lid van artikel 5: 
 Artikel 5a Deelnemingen 
 De veiligheidsregio sluit zich aan bij: 

a. de Werkgeversvereniging Samenwerkende Veiligheidsregio’s die door de 25 
veiligheidsregio’s wordt opgericht om namens de besturen van de veiligheidsregio’s 
afspraken te maken over de arbeidsvoorwaarden voor het personeel van de 
veiligheidsregio’s; 

b. de stichting risicobeheer veiligheidsregio’s, die door de 25 veiligheidsregio's wordt 
opgericht en ten behoeve van de besturen van de veiligheidsregio’s activiteiten 
uitvoert op het thema risicobeheer, waaronder in ieder geval het adviseren rondom 
ongevallen en schade en het bemiddelen met betrekking tot verzekeringen, in ieder geval 
ongevallenverzekeringen, en het inkopen ervan;  

c. de stichting waarborgfonds veiligheidsregio’s, die door de 25 veiligheidsregio's wordt 
opgericht en de besturen van de veiligheidsregio’s op het thema risicobeheer rondom 
ongevallen en schade mogelijkheden biedt tot het opvangen van niet-verzekerbare 
risico’s;  

 b.  in de Toelichting op de regeling bij artikel 5a, naast de toelichting op artikel 5, derde lid als 
  sub. a, op te nemen: 

b. en c.  
De veiligheidsregio’s hanteren in het kader van goedwerkgeverschap een gezamenlijke lijn bij 
de afhandeling van schades na ongevallen en geven daarbij vorm aan de omslag 
‘van verzekeringsdenken naar risicodenken’ en ‘van verzekeringsdenken naar het denken in 
aanspraken’. Zij bundelen in onderlinge samenwerking de expertise op het gebied 
van (ongevallen)verzekeringen en hebben gezamenlijk een krachtiger positie bij het inkopen 
ervan. Daarnaast hebben de veiligheidsregio’s de mogelijkheid om collectief te voorzien 
in onverzekerbare risico’s. De activiteiten van de stichtingen kunnen zich binnen het geheel 

van te verzekeren risico’s uitstrekken tot andere dan de genoemde. De keuze voor een 
privaatrechtelijke rechtsvorm vloeit mede voort uit de aard van de activiteiten van de 
stichting risicobeheer veiligheidsregio’s, waarvoor een vergunning nodig is van de Autoriteit 
Financiële Markten en mede uit de wens om voor de stichting waarborgfonds 
veiligheidsregio’s een vrijstelling te krijgen van de plicht tot vergunning door de 
Nederlandsche Bank, waartoe een op te richten rechtspersoon geen winstoogmerk mag 
hebben. De bevoegdheid tot deelname aan de stichtingen is opgenomen in 

de  gemeenschappelijke regeling.   

9. Visie op duurzaamheid VNOG  
Het algemeen bestuur besluit: 
1. Het document “Visie op duurzaamheid VNOG” vast te stellen, met daarin de visie als volgt 

geformuleerd: 
“De VNOG volgt minimaal de rijksdoelstellingen en -ambities op gebied van duurzaamheid.  
In gezamenlijkheid met de deelnemende gemeenten en andere veiligheidsregio’s bouwt zij stapje 
voor stapje aan een CO2-neutrale en circulaire samenleving.” 

2. Het ambitieniveau van de VNOG vast te stellen op “volgend-plus”. 
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10. Opdracht nieuwe prestatiekaart  
Het algemeen bestuur besluit: 
1. De richtinggevende uitspraken voor de nieuwe prestatiekaart, zoals uitgesproken in de 

bestuurlijke tweedaagse van 15/16 september 2021, vast te stellen. 
2. Een nieuwe prestatiekaart te laten bouwen die operationeel is per 2023 
3. De voorzet voor de indicatoren op de nieuwe kaart vooreerst als startpunt voor de nieuwe kaart 

te gebruiken. 
4. Een groeimodel voor de nieuwe kaart toe te passen waarbij de kaart werkenderwijs wordt 

bijgesteld en aangevuld. 
 
11. Kadernota 2023 – 2026 
Het algemeen bestuur besluit: 
1. De Kadernota 2023-2026 vast te stellen. 
2. De Kadernota 2023-2026 via de colleges ter kennisname aan de raden aan te bieden via 

bijgevoegde brief. 
 
12. Uniforme functionaliteit kazernes 
Het algemeen bestuur besluit: 
1. Af te spreken dat gemeenten ervoor zorgen dat binnen drie jaar (uiterlijk 1 januari 2025) de 

kazernes voldoen aan een uniform niveau van functionaliteit en onderhoud. 
2. Af te spreken dat bij een nieuwbouwtraject, dat omvangrijker is dan verbouw van een bestaande 

kazerne waardoor oplevering na 1 januari 2025 zou kunnen plaatsvinden, in onderling overleg 
tussen VNOG en de betreffende gemeente wordt toegewerkt naar een zo snel mogelijke realisatie 
van het uniforme niveau van functionaliteit en onderhoud, desnoods via een tussenoplossing. 

3. De afspraken onder 1 en 2 te verwerken in de Regeling Demarcatie bij agendapunt 13 welke ter 
instemming en ondertekening aan de colleges wordt aangeboden. 

4. Kennis te nemen van het overzicht van de ingrepen en de eerste berekeningen van investeringen 
voor het op orde brengen van de kazernes. 

 
13. Demarcatie taken en kosten kazernes 
Het algemeen bestuur besluit: 
1. In te stemmen met de Regeling ‘Demarcatie taken en kosten kazernes VNOG 2022’. 
2. De Regeling ter instemming en ondertekening aan de colleges aan te bieden via bijgevoegde 

brief. 
3. De voorzitter de Regeling te laten ondertekenen, nadat alle colleges hebben ingestemd met de 

Regeling en deze ondertekend retour hebben gestuurd. 
 
14.  Heroriëntatie vertegenwoordiging PRT  
Het algemeen bestuur besluit: 
1. In te stemmen met de verzending van bijgevoegde brief aan de CdK Gelderland.  
 
15. Presentatie stand van zaken vrijwilligheid bij de brandweer  
- 
 
16. Rondvraag 
-  
 
17. Sluiting  
-  
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Aldus vastgesteld in de vergadering van het Algemeen Bestuur Veiligheidsregio Noord- en Oost-
Gelderland op 24 maart 2022.   
 
 
 
 
 
drs. D.G.L. Kransen      dhr. A.J.M. Heerts 
secretaris       voorzitter 
 
 
 


